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Zápis ze 170. jednání Komise pro hodnocení výzkumných organizací 

konaného dne 6. ledna 2025 od 13.00 hod. dle dohody na předchozím jednání distančně via 
aplikaci Webex. 

Jednání se zúčastnili: prof. RNDr. Tomáš Polívka, Ph.D. (předseda); Mgr. Pavlína Libichová 
Cermanová, Ph.D.; Mgr. Vojtěch Fikar; prof. RNDr. Ing. František Kocourek, CSc.; RNDr. Ondřej 
Krajíček; prof. Ing. Bohumír Strnadel, DrSc.; doc. PhDr. Bc. Iva Poláčková Šolcová, Ph.D.; 
prof. RNDr. Petr Štěpnička, Ph.D., DSc.; prof. MUDr. Jan Trka, Ph.D.; prof. Ing. Eva Vejmelková, 
Ph.D.; prof. RNDr. PhDr. Hana Voňková, Ph.D et Ph.D.; Mgr. Ing. Kateřina Miholová, 
Ph.D.(tajemnice); Mgr. Markéta Avakian (host); Mgr. Michal Nekorjak, Ph.D. (host); RNDr. Ondrej 
Majer, CSc. (host); PhDr. Jitka Slavíková (host) 

 Omluveni: Matěj Bajgar, Dphil.; prof. RNDr. David Honys, Ph.D.; prof. MUDr. Pavel Ševčík, CSc.  

Komise byla usnášeníschopná. 

Pro jednání Komise byl předem navržen program, podklady pro jednání Komise byly 
rozesílány průběžně e-mailem.  

Projednávané body: 

1) Zahájení, schválení návrhu programu, schválení zápisu ze 169. jednání KHV 

2) Informace ze 407. zasedání Rady      [členové Rady ] 

3) Implementace Metodiky 2017+      [T. Polívka, K. Miholová] 

a) Informace o aktuálním stavu hodnocení na národní úrovni podle M17+ 

b) Tripartity 2024 

c) Námitky k hodnocení v Modulu 1 v H23 

d) Aktualizace Metodiky 2017+ 

e) Mezinárodní evaluační panely (hodnocení VŠ v Modulech 3-5) 

f) Nominace do OP 

g) Konference M17+ 

4) IS VaVaI          [ S. Janovský] 

5) Různé 

6) Závěr  

 

Ad 1) Jednání zahájil předseda KHV prof. Polívka. Členové KHV jednohlasně schválili program 
170. jednání KHV a zápis ze 169. jednání KHV.  

Ad 2) Prof. Polívka informoval o 407. zasedání Rady, kde byl schválen návrh na změnu v obsazení 
pozice hlavního koordinátora hodnocení, kterým ministr a předseda Rady Marek Ženíšek jmenuje 
prof. RNDr. Petra Štěpničku, Ph.D., DSc. Dále byla projednána příprava návrhu výdajů SR VaVaI 
2026+. Rada schválila materiál „Hodnocení výsledků programů a skupin grantových projektů 
výzkumu, vývoje a inovací ukončených v roce 2022“, který byl následně předložen vládě. 
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Ad 3a) Dr. Miholová Komisi informovala o průběhu hodnocení. Intenzivně se připravuje na další 
kolo hodnocení. Je aktualizována aplikace SKV pro hodnocení v M1, dataset vč. výsledků určených 
k přehodnocení (viz vypořádání námitek) je připraven. Dr. Nekorjak a dr. Hrendaš kontrolují dataset 
zakoupený od Clarivate Analytics. Byly vyplaceny odměny členům OP a hodnotitelům. Spolupráce 
mezi Sekcí VVI a MŠMT pokračuje spolupráce na přípravách na kompletní hodnocení VŠ. Podklady 
z hodnocení na národní úrovni jsou připraveny na úroveň fakult a v současné době probíhá jejich 
překlad do angličtiny. 

Ad 3b) V prosinci proběhly všechna tripartitní jednání s výjimkou dvou navazujících jednání 
o hodnocení VŠ, které proběhnou 9. a 15. ledna 2025 (jednání o VŠ jsou naplánovány ve třech 
termínech jako příprava před kompletním hodnocením VŠ, rozhodnutí okomentoval prof. Polívka). 
Průběh jednání je hodnocen pozitivně. S výjimkou zmíněných VŠ bylo v předchozím kole 
hodnocení agregováno hodnocení na národní úrovni (Modulu 1-2) a závěrečné hodnocení 
na straně poskytovatele (Modul 3-5). Tak bylo uzavřeno kompletní hodnocení v segmentu rezorty. 
Cílem letošního setkání byl průběžný monitoring a navíc v případě MPSV a MZe výchozí hodnocení 
slučovaných institucí. V roce 2025 bude realizováno hodnocení v segmentu VŠ, kompletní tripartita 
proběhne pravděpodobně 1Q 2026. Obdobně tomu bude i v segmentu AV ČR, kde je ovšem 
kompletní tripartita plánována na závěr roku 2026. 

Ad 3c) Prof. Polívka shrnul, že termín pro podání námitek byl stanoven do 11. října 2024, přišel 
standardní počet námitek. K námitkám se vyjádřily Odborné panely. OHVO vyjádření OP 
zkompletovalo s procesním vyjádřením. Oboroví garanti KHV (OP1 − prof. Štěpnička, OP2 − 
prof. Strnadel, OP4 – prof. Kocourek, OP5 – prof. Voňková, OP6 – dr. Cermanová) byli požádáni 
o kontrolu oborově příslušných námitek, neboť konečné rozhodnutí je na KHV a následně na RVVI. 

KHV detailně projednala vypořádání jednotlivých námitek, ke kterým se vyjadřovali oboroví garanti 
i koordinátor hodnocení prof. Polívka. KHV schválila návrh vypořádání a materiál bude v této 
podobě předložen Radě. Podle dohody z minulého jednání prof. Voňková spolu s prof. Štěpničkou 
připravili reflexi námitek i s návrhem opravných/preventivních opatření, text bude uvozovat 
vypořádání námitek. Je nutné předeslat, že podíl vybraných výsledků, u kterých předkladatelé 
vznesli výhrady k výsledku nebo průběhu hodnocení, je relativně nízký (pro H23: asi 63 z 2182 
výsledků, tj. 2.9%). Některým námitkám by však bylo možné předcházet. Obecně je totiž námitek 
jen několik typů a opakují se. 

Ad 3d) Aktualizovaná metodika hodnocení výzkumných organizací tzv. Metodika 2025+ byla 
odeslána do mezirezortního připomínkového řízení, které skončilo 17. 12. 2024. Vypořádání 
připomínek je v procesu. Materiál po vypořádání bude znovu předložen Radě a následně 
ke schválení vládou. 

Ad 3e) KHV měla za úkol posoudit návrhy na personální složení Mezinárodních evaluačních panelů 
tzv. MEPů, které jsou klíčovým hráčem hodnocení vysokých škol v Modulech 3-5. Panely je třeba 
posoudit podle následujících kritérií: 1. Odbornost kandidáta (vědecká kvalita kandidátů by měla být 
minimálně srovnatelná s kvalitou hodnoceného subjektu - pokud hodnocená VŠ publikuje 
v nejlepších časopisech, navrhovaní vědci v MEP v nich musí publikovat taktéž). 2. Odpovídá 
oborové složení kandidátů oborovému portfoliu VŠ? 3. Má panel rozumné zastoupení 
vědců/manažerů? 4. Geografické rozložení navrhovaných kandidátů. 5. Genderové složení 
navrhovaných kandidátů. 

Jednotlivé návrhy byly rozděleny mezi členy KHV, kteří zpracovali návrh vyjádření. Na dnešním 
jednání KHV bylo projednáno a schváleno vyjádření k MEP pro jednotlivé vysoké školy. Chybí návrh 
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na MEP Policejní akademie, který MV přislíbilo zaslat v nejbližších dnech. Pražská vysoká škola 
psychosociální návrh nezaslala, s jejím zhodnocením V M3-5 se nepočítá. 

Ad 3f) Dne 13. listopadu 2024 byla uzavřena výzva na obměnu odborných panelů. Členům KHV 
byl předložen seznam kandidátů. V každém odborném panelu se výměna týká tří FORDů, tj. celkem 
18 osob. Úkolem KHV je provést předvýběr, který bude následně předložen Radě jako doporučení. 
V případě nutnosti je třeba upozornit i na negativní jevy. Výběr je konzultován i s předsedy panelů. 
13 nominací bude vyřazeno, protože nesplňují podmínky výzvy (po termínu, nominoval sám sebe, 
hlásí se do FORDu, který není otevřen apod.). KHV detailně projednala zaslané nominace, 
zohlednila oborové, regionální i genderové hledisko, vzala v potaz konzultace s předsedy OP 
a schválila finální návrh, který bude předložen RVVI.    

Ad 4g) Členové KHV byli informováni o připravované konferenci, která proběhne ve spolupráci 
s Českou zemědělskou univerzitou 19. února 2025. Prof. Štěpnička zdůraznil potřebu lépe 
koordinovat obsah konferenčních příspěvků, aby se nepřekrývaly. 

Ad 5) Ing. Janovského zastoupila ŘO dr. Slavíková. Proběhla tradiční vánoční odstávka IS VaVaI 
(tj. nebylo a není možno registrovat nové výsledky, vyhledávání funguje bez přerušení). Nová 
aktualizovaná verze bude spuštěna v příštím týdnu. Rada vzala na vědomí vyhodnocení plnění 
opatření Koncepce IS VaVaI 2021–2025 za rok 2024 a schválila záměr aktualizace a prodloužení 
Koncepce IS VaVaI 2021–2025 do konce roku 2027. 

Ad 6) Prof. Štěpnička shrnul diskuzi z minulého jednání KHV do podoby vyjádření KHV 
k publikování v národních časopisech a jeho dopadu na hodnocení v rámci Metodiky 2017+. 
KHV návrh vyjádření projedná na únorovém jednání. 

Ad 7) Příští řádné 171. jednání se koná dne 10. 2. 2025 od 13.00 hod. dle dohody na předchozím 
jednání distančně via aplikaci Webex. 

  

V Praze dne 3. února 2025 

Zapsala: M. Avakian 

Schválil: T. Polívka 


